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PROTOKÓŁ Nr 2/2022 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej  

Rady Miejskiej w Opocznie 

w dniu 21 lutego 2022r. 

 

 

Ad. pkt. 1. 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Tomasz Kopera - Przewodniczący Komisji - otworzył zdalne posiedzenie Komisji i 

powitał wszystkich obecnych. 

Lista obecności radnych znajduje się w teczce z protokołami z posiedzeń komisji. 

Przewodniczący komisji poinformował, że Komisje Rady Miejskiej w Opocznie 

są transmitowane na żywo w Internecie. Transmisja obrad odbywa się za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Przewodniczący poinformował, iż w związku z wprowadzonym stanem epidemii 

oraz wystąpieniem w Opocznie potwierdzonych przypadków wirusa COVID-19, 

obrady komisji prowadzone są zdalne z wykorzystaniem narzędzi informatycznych.  

Przewodniczący sprawdził, czy wszyscy radni widzą i słyszą obrady. Następnie 

odczytał listę obecności, a radni potwierdzali swoją obecność. 

Przewodniczący komisji stwierdził, że obrady są prawomocne.  

 

Ad. pkt. 2. 

Przyjęcie porządku posiedzenia.  

 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Radnych wnosi o zmianę porządku posiedzenia 

/załącznik nr 1 do protokołu/. Brak zgłoszeń.  

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedłożenie porządku posiedzenia.  

3. Przyjęcie protokołu z miesiąca stycznia 2022r.  

4. Kontrola wydatków oświatowych Gminy Opoczno w rozbiciu na poszczególne  

placówki oświatowe.  

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Komisja przyjęła porządek posiedzenia, bez zmian.  

 

Ad. pkt. 3. 

Przyjęcie protokołu z miesiąca stycznia 2022r.  

 

Przewodniczący poinformował, że protokół Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Opocznie nr 1/2022 z dnia 25 stycznia 2022r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Miejskiej w terminie wymaganym Statutem Gminy, jak również projekt protokołu 

został zamieszczony w informatorze programu e - sesja.  
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Przewodniczący zapytał, kto z Radnych wnosi uwagi do protokołu.  

 

 Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół w wersji 

przedłożonej z dnia 25 stycznia 2022r.  

Komisja głosami: za – 4, przeciw - 0, wstrz. - 0 przyjęła protokół z posiedzenia 

Nr 1/2022  z dnia 25 stycznia 2022r. 

 

Ad. pkt. 4. 

Kontrola wydatków oświatowych Gminy Opoczno w rozbiciu na 

poszczególne  placówki oświatowe.  

 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

przedstawił informację (załącznik nr 2 do protokołu).  

Ogółem wydatki na przedszkola i szkoły w 2021 roku wyniosły (przedszkola) 

8.228.108,49 zł + (szkoły) 44.280.199,60 zł = 52.508.308,09 zł.  

Kwota „uzupełniona” przez Gminę Opoczno wyniosła (przedszkola) 6.742.552,03 zł + 

(szkoły) 14.112.590,67 zł = 20.855.142,70 zł.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, czy na obecną chwilę Centrum Usług 

Wspólnych Gminy Opoczno obsługuje całą księgowość, czy są jeszcze księgowi w 

dużych szkołach? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

odpowiedział, że CUW GO obsługuje rachunkowość budżetową, łącznie ze 

sprawozdawczością w całości, i w szkołach nie ma już księgowych.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – dopytał, kto opisuje faktury na poziomie 

placówki? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

odpowiedział, że dyrektor szkoły opisuje celowość wydatku, a pozostałe czynności 

łącznie z uregulowaniem płatności wykonuje CUW GO.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, ilu nauczycieli  w placówkach gminnych 

osiągnęło wiek emerytalny? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

wyjaśnił, że CUW GO prowadzi płace, natomiast sprawy kadrowe prowadzone są w 

poszczególnych jednostkach.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zastanawia się, czy nie lepiej byłoby, aby sprawy 

kadrowe również prowadziło CUW GO? Czy nie byłoby z tego powodu oszczędności?  

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

wyjaśnił, że to są decyzje Burmistrza i Rady Miejskiej.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, ilu jest nauczycieli, który osiągnęli wiek 

emerytalny a nadal pracują w szkołach? 

Marek Ziębicki – Dyrektor Wydz. Edukacji – odpowiedział, że jest 20 nauczycieli, 

którzy mogą w tym roku odejść na emeryturę.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, ilu obecnie nauczycieli jest 

zatrudnionych w gminnych placówkach oświatowych?  

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

odpowiedział, że 499 nauczycieli. Centrum obsługuje 655 pracowników, w tym 499 

nauczycieli.  
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Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, ile dzieci uczy się w gminnych 

placówkach oświatowych? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

odpowiedział, że według stanu na 30 września 2021r. jest 3.480 dzieci w szkołach 

podstawowych + 497 dzieci w przedszkolach. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, ile wynosi subwencja, jakie są wydatki 

na oświatę i ile dokłada gmina? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

odpowiedział, że za rok 2021 łączne (szkoły i przedszkola) wydatki na oświatę wynosiły 

52 mln 508 tys. 308 zł 9 gr, subwencja razem 28 mln 766 tys. 515 zł 88 gr, do całego 

systemu gmina dopłaciła 20 mln 855 tys. 142 zł 70 gr, w tym na szkoły 14 mln 112 tys. 

590 zł 67 gr.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, na co przeznaczana jest kwota dopłacana 

przez gminę, czyli ok. 20 mln zł? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – zwrócił 

uwagę na kolumnę 10 w materiale dotyczącą wynagrodzeń nauczycieli. Koszt 

wynagrodzeń w szkołach wynosi 33 mln 590 tys. 35 zł 84 gr, w przedszkolach 4 mln 92 

tys. 695 zł 77 gr.  Podkreślił, że subwencja nie pokrywa wynagrodzeń nauczycieli. Do 

tego dochodzą koszty obsługi szkoły, koszty obsługi pracowników i koszty obsługi 

administracyjnej.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący – dopytał, którego roku dotyczą te dane? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

wyjaśnił, że te dane pokazują stan na 30 września 2021r. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący – zapytał, jak zmieniła się liczba dzieci w stosunku 

do roku 2020? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno – 

powiedział, że subwencja wzrosła 3,7 w stosunku do roku ubiegłego, ilość dzieci 

diametralnie nie odbiega od roku 2020. 

Magdalena Belica – radna – zapytała, jak się kształtuje subwencja na 1 ucznia szkoły 

średniej w stosunku do subwencji na 1 ucznia szkoły podstawowej? Skierowała pytanie 

do Dyrektora CUW i Dyrektora Wydz. Edukacji, czy uruchomienie dodatkowej klasy 

w Liceum Samorządowym poprawiłoby sytuację ekonomiczną oświaty w Gminie 

Opoczno? 

Marek Ziębicki – Dyrektor Wydz. Edukacji – wyjaśnił, że podstawa naliczania 

subwencji jest taka sama, tyle że liczba dzieci w klasach licealnych jest większa i to 

zwiększa subwencję. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący – dokonał podsumowania: w 2021r. całkowity 

koszt systemu oświaty to ok. 52, 5 mln zł, 28 mln 700 tys. zł to subwencja, 20 mln zł to 

kwota gminy. Zapytał o różnicę kwotową 4 mln zł? 

Waldemar Plewa – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Gminy Opoczno –

wyjaśnił, że  wydatki wykonane kolumna 3 to 44 mln 280 tys. 199 zł 60 gr szkoły + 8 

mln 228 tys. 108 zł 49 gr przedszkola, razem 52 mln 508 tys. 308 zł 9 gr.  

Subwencja kolumna 27 na szkoły 27 mln 530 tys. 429 zł 80 gr + 836 tys. 086 zł 8 gr na 

przedszkola. Kwota dołożona przez gminę to kolumna 3 – kolumna 11 – kolumna 20 – 

kolumna 21 – kolumna 22 – kolumna 25, czyli kwota którą uzupełniła Gmina to kwota  

20 mln 855 tys. 142 zł, 70 gr.  
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Magdalena Belica – radna – zapytała, na jakim poziomie ilości dzieci dany oddział się 

bilansuje, żeby nie trzeba było dokładać do subwencji? 

Marek Ziębicki – Dyrektor Wydz. Edukacji – wyjaśnił, że w klasach 1-3 przy liczbie 

dzieci 25, ponieważ subwencja jest większa z uwagi na dodatkowe środki na klasy 1-3. 

Od klasy 4 przy liczbie 25 dzieci system nie będzie się bilansował, a dopiero przy liczbie 

powyżej 30 dzieci jest to możliwe.  

Magdalena Belica – radna – zwróciła uwagę, iż w szkołach wiejskich klasy liczą 4, 5, 

9 czy 12 dzieci i mimo że subwencja na szkoły wiejskie jest większa o ok. 40% to tam 

system nigdy się nie zbilansuje. Radna zastanawia się co dalej i pyta, czy są jakieś 

propozycje?  

Marek Ziębicki – Dyrektor Wydz. Edukacji – przypomniał, że w ubiegłym roku 

Burmistrz wystąpił z inicjatywą ograniczeń w funkcjonowaniu placówek oświatowych.  

W tym roku po raz drugi zaproponował wprowadzenie zmian w funkcjonowaniu szkół. 

Niestety propozycje nie zostały zaakceptowane przez Radę. Wobec tego na pytanie, jak 

system oświaty będzie funkcjonował w przyszłości bardzo trudno jest powiedzieć.  

Marek Sijer – radny – zapytał, jaka jest średnia liczby uczniów w klasie w ZSS Nr 1? 

Marek Ziębicki – Dyrektor Wydz. Edukacji – odpowiedział, że w klasach 

Samorządowego LO średnia liczby uczniów w klasie wynosi 30. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący – dokonał wyliczenia: koszt oświaty przypadający 

na 1 ucznia wynosi 13 tys. zł i 1 pracownik oświaty przypada na 6,1 dziecka.  

Magdalena Belica – radna – stwierdziła, że koszt 13 tys. zł na 1 ucznia na rok nie jest 

wysokim kosztem. Koszty w szkołach prywatnych są zdecydowanie większe.   

Uważa, że należy ograniczyć liczbę placówek oświatowych w Gminie Opoczno, 

ponieważ 18 placówek to za dużo, tym bardziej że są klasy bardzo nieliczne. 

Radna Magdalena Belica – apeluje, aby poważnie rozważyć ograniczenie liczby 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Opoczno. Uważa za słuszną 

propozycję Przewodniczącej Rady Miejskiej ze spotkania roboczego w dniu 

15.02.2022r., aby przekształcić 2 szkoły wiejskie w 1 placówkę oświatową w celu 

ograniczenia kosztów oświaty. Prosi o przygotowanie informacji na temat 

możliwości prawnych i czasowych dla Urzędu Miejskiego do poczynienia takich 

kroków i analizę, jakie oszczędności udałoby się wówczas osiągnąć.  

Radny Tomasz Kopera – wnioskuje o przygotowanie na następne posiedzenie 

komisji zestawienia z ostatnich 5 lat (od 2017 roku włącznie tj. rok 2017, 2018, 

2019, 2020 i 2021), w rozbiciu na lata, zawierającego następujące dane: liczba 

dzieci na dzień 30 września w przedszkolach i szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Opoczno oraz liczba zatrudnionych  pracowników 

oświaty ogółem (bez rozbicia na stanowisko) w rozbiciu na lata (2017-2021).  

Radna Magdalena Belica – prosi, aby w/w dane roczne poszerzyć o informację jak 

na przestrzeni tych 5 lat zmieniały się koszty ponoszone przez Gminę (wzrastały 

wynagrodzenia nauczycieli, dochodziły dodatki, których nie pokrywała subwencja                 

np. dodatek wychowawczy itp.), jakie były wzrosty związane z wynagrodzeniami.  

Informacja za lata 2017-2021 (w rozbiciu na lata) ma zawierać koszty utrzymania 

placówek oświatowych, wysokość subwencji, koszty ponoszone przez Gminę, 

wzrost wynagrodzeń.   
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Komisja przyjęła wszystkie informacje dotyczące wydatków na oświatę do 

wiadomości i poprosiła o przygotowanie dodatkowych informacji, zgodnie ze swoimi 

wnioskami.  

 

Ad. pkt. 5. 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Radny Marek Sijer – prosi o  naprawę dróg zniszczonych z powodu niekorzystnych 

warunków atmosferycznych. Zwraca szczególną uwagę na ul. Partyzantów                                                        

od ul. Piotrkowskiej do ronda, oraz zgłasza, że na wyjeździe przy blokach ZPW                            

na ul. Jana Pawła  jest głęboka wyrwa stwarzająca duże niebezpieczeństwo.    

Radny Tomasz Kopera – złożył wniosek w trybie dostępu do informacji publicznej, 

aby przekazać mu projekt budowlany wraz z pozwoleniem na budowę rozebranej 

w 2021r. hali stalowej na Zakładzie Usług Komunalnych przy ul. Targowej.  

Głos zabierał Sekretarz Miasta Janusz Klimek.  

 

Ad. pkt. 6. 

Zamknięcie posiedzenia.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący podziękował za udział i zamknął 

posiedzenie. 

 

Sesje i komisje są transmitowane on-line na kanale YouTube gminy Opoczno. 

Nagrania dostępne na stronie internetowej www.opoczno.esesja.pl  

Godzina rozpoczęcia posiedzenia 14.00, godzina zamknięcia posiedzenia 15.00 

 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

 

1. Kopera Tomasz – przewodniczący                   .……...………………..… 

 

2. …………………. – zastępca przewodniczącego      .…….……………… 

 

3. Baran Paweł – członek                                                 ………………….. 

 

4. Belica Magdalena – członek                                       ……………………. 

 

5. Biernacki Jakub – członek                                   ………………….……… 

 

6. Sijer Marek – członek                                         ...………………………… 

 

7. Rurarz Tomasz – członek                                    ..………………………… 

 

 

Protokołowała: 

B. Kędziora  

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 

http://www.opoczno.esesja.pl/

